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Kommunala pensionärsrådet   

   

    

   

 
 

Minnesanteckningar Kommunala pensionärsrådet 
 
 
TID:  Fredagen den 6 oktober, klockan 9.30-12.00 
PLATS:  Fullmäktigesalen, Stadshuset 
 
 
 

1. Mötets öppnande och dagordning 
Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. Dagordningen 
godkänns.  
 

2.  Föregående minnesanteckningar  
• Minnesanteckningarna från rådsmöte 12 juni godkänns och läggs till 

handlingarna.  

• Hemtjänstgruppen får i uppdrag att följa upp IVO-rapporten som redogjordes 
den 12 juni. därefter återkoppling till rådet.  

• Minnesanteckningar från trafikgruppen. Läggs till handlingarna. 

• Minnesanteckningar från välfärdsteknikgruppen. Läggs till handlingarna. 

• Minnesanteckningar från informationsgruppen. Läggs till handlingarna. 

  

2. Gäster: stadsbyggnadsförvaltningen angående 
trafikfrågor med tyngdpunkt på bussfrågor 
Petter Skarin och Jani Körkkö, stadsbyggnadsförvaltningen 
 
Information om vilka olika ansvarsområden kommunen, Regionen/ 
sörmlandstrafiken och bussbolaget/Transdev har i trepartssamverkan.  
 
Verksamhetens mål är att öka andelen hållbara transporter. För att uppnå 
målet finns en prioriteringsordning: 1. Gångtrafik, 2. Cykeltrafik, 3. 
Kollektivtrafik, 4. Gods och leveranstransporter och 5. Personbilstrafik. 
Gång- och cykeltrafik gör minst åverkan på staden. För att kollektivtrafiken 
ska bli optimal behöver fler resa kollektivt och betala för det. Då finns 
större möjligheter att utöka utbudet med fler turer och nå fler delar av 
kommunen. För att öka resandet med kollektivtrafik behöver restiden och 
kostnaden vara rimlig. Kollektivtrafiken håller på att återhämta sig efter 
pandemin när få åkte buss. Samhället betalar idag en stor del av kostnaden 
och bara en del täcks av resenärernas biljettköp.  
 
På landsbygden kan bilpool vara ett alternativ. I en bilpool kan flera sorters 
fordon ingå för att uppfylla alla behov, exempelvis små bilar, stora bilar, 
släpvagnar o s v. Biltrafiken kommer fortsättningsvis stå för den största 
delen av resandet men här kommer trängsel och köer öka alltmer. Bussfiler 
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sparar tid för busstrafiken vilket bedöms vara en stor vinst och liten förlust 
för biltrafiken. Ett koncept för trafikplanering som fungerar för 
landsbygden håller på att tas fram. Konceptet ska vara klart till årsskiftet, 
därefter beslut.  
 
Frågor och reflektioner: 

• Många här kan varken cykla eller gå. Den demografiska utvecklingen 
säger att allt fler kan komma att få svårt att gå och cykla. Att säga att alla 
kan gå och cykla är att helt glömma bort den här målgruppen.  

o Svar: KF har fattat beslut om vilka mål verksamheten ska arbeta 
mot. Utifrån det tillsammans med forskning om trafikplanering 
är prioriteringarna gjorda enligt informationen idag.  

• Kommer plogningen bli bättre i vinter än tidigare? 
o Svar: Ber att få återkomma då vi som är gäster idag inte arbetar 

med driftsfrågor.   

• Linje 6 har fått förändrad körväg, önskemål om att det återgår till hur 
det var tidigare.  

o Svar: Alla linjedragningar utvärderas och ses över löpande.  

• Hur arbetar ni med busshållplatsernas utformning? 
o Svar: Det finns regelverk kring det med en framtagen 

standardutformning. Kommunen anpassar det sedan utifrån 
vilka linjer som stannar. På landsbygden kan det vara svårt där 
marken kan vara begränsad. Riktlinjer uppdateras också löpande.  

• Vilket ansvar har busschaufförerna? 
o Svar: Chaufförerna är ansvariga för säkerheten på bussarna. 

Stadsbyggnadsförvaltningen har en kontinuerlig dialog med 
Regionen och bussbolaget Transdev. Upplägget i avtalet är att 
Transdev får mer ersättning för sina tjänster när de gör ett bra 
jobb och får bra betyg av resenärerna. 

• Avstånden mellan busshållplatserna är ibland långa.  
o Svar: Tittar kontinuerligt på det vartefter staden förändras med 

nya bostadsområden. Det förbättras hela tiden. Samtidigt som 
det är en resurs- och prioriteringsfråga. 

• Hur arbetar ni med vägarnas utformning i förhållande till säkerheten 
och komforten på bussen.  

o Svar: Vägarna ska vara byggda korrekt. Exempelvis vid rondeller 
finns en del av rondellen där bussar kan gena lite för att det inte 
ska svänga och kränga så mycket. Rondeller har tagit bort 
mycket olyckor i övriga trafiken.  

• Kan chauffören vänta med att köra medan man reser sig för att gå av 
eller innan man hittat en sittplats? 

o Ja. Säg gärna till chauffören när man går på så hen vet och kan ta 
extra hänsyn.   
 

3. Fikapaus med kaffe/te, smörgås och mingel 
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4. Gäster: Serviceförvaltningen/måltidsservice 
tillsammans med vård- och omsorgsförvaltningen 
angående kylda matlådor  

Erika Wärme, måltidsservice serviceförvaltningen och Kristina Brunner, vård- och 
omsorgsförvaltningen  
 
Kylda matlådor kommer att starta upp inom ett år. Beslut togs december 2021. 
Därefter har det tagit tid och omvärldsspaning har gjorts då verksamheten står 
inför en stor förändring. I och med kylda matlådor kommer man ha större 
valmöjlighet med mellan 10-15 olika rätter att välja på. Eftersom leverans inte 
kommer ske varje dag blir det färre tider att passa. Om behov finns av stöd i 
samband med måltid kommer omsorgen fortsätta oförändrat även om inte 
maten levereras alla dagar. Det innebär att man i större utsträckning kan 
bestämma tid tillsammans med hemtjänsten när man vill äta sin mat. 
Förhoppningen är att maten kommer ätas upp i större utsträckning. Kylda 
matlådor är för dem som bor i ordinarie bostad, inte på vård- och 
omsorgsboende. Maten behöver värmas, helst i mikrovågsugn men det går även 
att värma i vanlig ugn.  
 
Rekarnegymnasiet håller på att byggas om för att klara tillagningen av alla kylda 
matlådor plus rekarnegymnasiets egen mat. Rådet kommer bli inbjudna till 
studiebesök nästa höst när produktionen kommit igång.  
 
Exakt pris för matabonnemang med kylda matlådor är inte bestämt ännu men 
det kommer att bli något billigare eftersom inte tillbehör kommer att ingå. Det 
behöver man ha hemma själv i kylskåpet. Såsom sylt och ketchup. Om man vill 
ha ett måltidsabonnemang kontaktar man biståndskontoret. Man kan välja på 
lunch och/eller kvällsmål, 5 eller 7 dagar i veckan.  
 
Matlagen kommer att finnas kvar och målet är att de ska bli ännu fler.  
Om man orkar, vill och kan ta sig till ett matlag är det första alternativet. Det är 
om man inte har möjlighet att ta sig till ett matlag som man kan ansöka om 
matabonnemang. Kristina välkomnar önskemål om nya platser för matlag för 
att det ska bli så tillgängligt som möjligt för de som vill. Det är hemtjänsten som 
har hand om matlagen. Hos matlagen kommer maten i kantiner och serveras på 
tallrikar.  
 
Vi tackar Erika och Kristina för bra information och ser fram emot studiebesök 
nästa år.   

 

5. Gäster: Vård- och omsorgsförvaltningen angående 
de finska avdelningarna för personer med 
demenssjukdom 

Viktor Hård, vård- och omsorgsförvaltningen 
Det finns två finska avdelningar för personer med demenssjukdom, på 
Spångagården och Tunagården. Vid demens tappar man ofta svenskan även om 
man kunde prata det som frisk. Man tar även hänsyn till anhöriga som bara kan 
tala finska. Det har dock blivit svårt att bemanna två avdelningar med personal 
som är finskspråkiga då allt färre unga kan tala finska. Eftersom det i dagsläget 
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även blivit svårt att fylla platserna på de två avdelningarna har diskussionen 
påbörjats för att se om det kan komma att räcka med en finsk avdelning. Ingen 
ska behöva flytta utan förändringen ska i så fall ske successivt. Det finns inga 
beslut tagna om det här utan förvaltningen har ett uppdrag att se över vilka 
lösningar som finns. KPR får en första information här idag och kommer att 
bjudas in för fortsatt dialog. Viktor får kontaktuppgifter av Annika till 
representanterna från de finska föreningarna.     
 
Frågor och reflektioner: 

• Viktigt också med den finska kulturen och maten, inte bara språket. Det 
skapar även gemenskap. Hur tänker ni kring det? 

o Svar: Här behöver vi vara flexibla och se vad som behövs. 
Försöker bevaka olika högtider med mat, firande och aktiviteter. 
Använder ofta sång vid aktiviteter. Tar med sig vikten av att 
känna gemenskap.  

• De finska föreningarna hjälper gärna förvaltningen kring förslag på 
aktiviteter och kultur. 

o Svar: Viktor tackar för erbjudandet och välkomnar alla 
samarbetspartners som kan bidra. 

• Finns det planer på att inrätta avdelningar för andra språkgrupper?  
o Svar: Underlaget finns inte i dagsläget. Framöver kan det 

komma att ändras.  

• Hur ser det ut juridiskt med tanke på finskt förvaltningsområde och 
minoritetsspråk? 

o Svar: Det finns inte några volymkrav utan kravet är att kunna 
tillgodose behovet av finska. Det står dock inte i vilken 
utsträckning. Det finns inte heller någon juridisk tolkning.  

 
Vi tackar Viktor för bra information och välkomnar fortsatt dialog. 

 

6. Förslag på innehåll på nästa rådsmöte den 5 
december  

• Uppföljning av arbetsgrupperna och deras uppdrag (se punkter från 
juni) 

• Gäst angående psykisk ohälsa + presentation civilsamhälle 

• Utvärdering KPR 2023. Vad händer 2024?  
Rådet är eniga om att det är bra förslag till dagordning till mötet i december.   
 
Inför 2024 lägger vi till punkten God och nära vård.  
 
Ämnen till 2024: 

• Ung omsorg – kommit upp sedan tidigare i KPR 

• Boendeförsörjningsplanen – VON tar beslut under våren 

• Samarbete med MDU – vad finns det för samarbeten 

• God och nära vård  
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7. Övrig fråga - läkemedelshantering  
Annika Sjöberg, deltagare i KPR, informerar att Apoteksbolaget AB har haft ett 
projekt sedan flera år tillbaka för att se över läkemedelsanvändning för äldre. 
Om man är över 75 år och har mer än tre läkemedel ska man erbjudas en 
läkemedelsgenomgång. Det finns referensgrupper i några av 
pensionärsföreningarna. En enkät ska skickas ut till tjänstepersoner med 
frågeställningarna hur det fungerar med läkemedelsgenomgångar inom 
hemtjänst, säbo och hemsjukvård. Det är framförallt primärvården som är 
ansvariga för läkemedelshanteringen gällande utskrift av recept och val av 
mediciner. KPR är eniga om att det är bra om den skickas ut från KPR 
gemensamt. Annika S uppmanar alla idag att be om en läkemedelslista vid nästa 
kontakt med läkare. Och då menas inte den från apoteket; det är vilka recept 
man har och är inte samma sak. Eftersom läkemedel kan heta olika men vara 
samma substans är risken stor att man tar för mycket av ett läkemedel.   

 

8. Avslutning 
Ordföranden tackar för bra dialog, frågor och synpunkter idag och avslutar 
mötet.  

 
 
Nästa rådsmöte är den 5 december kl 9:30-12:00 på Seniorcentrum i Vakteln. 
 
 
 
Vid minnesanteckningarna 

   
Annika Linder 

  sekreterare 
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Minnesanteckningar trygghetsberedningen  
2023-10-27   
 
Tid: Fredag den 27 oktober  

Klockan 13.00-16.00  
Plats: Rinmansalen, Stadshuset 
 
Närvarande:   Göran Gredfors (M), 1:e vice ordförande  

Kim Fredriksson (SD), 2:e vice ordförande  
Maria Chergui (V)  
Anders Nordin (C)  
Mohamed Abdukani (MP)  
Bo Hellmark (KD) 
 

Ej närvarande: Josefine Helleday (S), ordförande  
 Camilla Cederlöf (L)     

 
Övriga:  Sarita Hotti (S)  

Marie Svensson (S) 
Anna Giotas Sandquist, social hållbarhetsdirektör KLK  
Mattias Berglund, kommunstrateg social hållbarhet KLK  
Håkan Söderberg, säkerhetschef, KLK  
Malin Sturk, utvecklare KFF 
Oscar Nissfolk Polisen (Digitalt) 
Thomas Hermansson, sekreterare SEF 
 

 
1. Mötets öppnande och godkännande av dagordning  

Göran Gredfors, ordförande 
 
Dagordningen godkänns. 
 

Rapportering och dialog 

 
2. Nulägesbild Eskilstuna 

Oscar Nissfolk, Polisen och Håkan Söderberg, kommunledningskontoret 
 
Oscar berättar att det i stort varit lugnt i kommunen den senaste månaden men 
att det fortfarande är ett allvarligt läge. Vidare har många bedrägerier mot äldre 
rapporterats och polisen jobbar på att öka medvetenheten.  
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Vi gör Eskilstuna - tillsammans 

3. Slutberedning samarbetsöverenskommelsen   
Göran Gredfors, ordförande, Oscar Nissfolk, Polisen och Anna Giotas Sandquist, 
kommunledningskontoret 
 
Genomgång av förslaget till samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna 
kommun och Polismyndigheten för perioden 2024–2027 som skickats ut 
tillsammans med kallelsen till dagens sammanträde. Utöver den övergripande 
målsättningen innehåller förslaget fyra fokusområden för parternas samverkan 
med delmål kopplade till varje fokusområde. Se tjänsteskrivelse i 
KSKF/2023:357 - Samverkansöverenskommelse mellan Eskilstuna kommun 
och polismyndigheten. Beredningen ställer sig bakom förslaget inför fortsatt 
beredning i kommunstyrelsen.  
 

4. Hedersrelaterat våld och förtryck (en del av mäns våld mot kvinnor) – 
uppföljning och fördjupning  
Beian Wilën, socialförvaltningen 
 
Beian Wilën, samordnare mot hedersrelaterat våld och förtryck, informerar om 
ämnet hedersrelaterat våld och förtryck samt kommunens arbete för att 
motverka det.  
 
Trygghetsberedningen diskuterar kring olika yrkesgruppers behov av kunskap 
och utbildning i ämnet. 
  

5. Summering och avslutning 
Göran Gredfors, ordförande 
 
Ordförande tackar för bra information och dialog idag 

 
 
 

  Nästa sammanträde är den 20 november kl 14.00-17.00. 
 
 
  Vid minnesanteckningarna 
  Thomas Hermansson 
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Minnesanteckningar trygghetsberedningen  
2023-11-20   
 
Tid: Den 20 november, kl. 13.00-16.00  
Plats: Digital via Teams 
 
Närvarande:   Josefine Helleday (S), ordförande  

Göran Gredfors (M), 1:e vice ordförande  
Kim Fredriksson (SD), 2:e vice ordförande  
Maria Chergui (V)  
Camilla Cederlöf (L) 
Bo Hellmark (KD) 
Mohamed Abdukani (MP)  
 

Ej närvarande: Anders Nordin (C)  
 
Övriga:  Geerth Gustavsson (S) 
 Jari Puustinen (M) 

Mikael Edlund (S) 
Sarita Hotti (S)  

 Åsa Salo (S) 
Anna Giotas Sandquist, social hållbarhetsdirektör KLK  
Sara Molander, administrativ direktör KLK 
Lena Törneskär, säkerhetsutvecklare, KLK  
Malin Sturk, utvecklare KFF 
Oscar Nissfolk Polisen  
Annika Linder, sekreterare  
 
 

1. Mötets öppnande och godkännande av dagordning  
Josefine Helleday, ordförande 
 

Ordföranden förklarar mötet öppnat och dagordningen godkänns. 
 

Rapportering och dialog 

 
2. Nulägesbild Eskilstuna 

Oscar Nissfolk, Polisen och Sara Molander KLK 
 
Oscar informerar att läget är oförändrat med fortsatt risk för våldshandlingar. 
Samtidigt ger bland annat samarbetet inom ramen för SSPF (Socialtjänst, Skola, 



Eskilstuna kommun 2023-11-20   2 (3) 

    
    

    

 

Vi gör Eskilstuna - tillsammans 

Polis och fritid) resultat där till exempel hembesök har bidragit till att fånga upp 
unga i risk för gängkriminalitet. Polisen har också fortsatt sitt arbete med att 
motverka bedrägerier mot äldre.  
 
Sara ger lägesrapport från kommunen där det över lag varit lugnt den senaste 
tiden.  

 

3. Information och diskussion: Arbetsmaterial åtgärdsplan för lokal 

samverkansöverenskommelse med Polisen  
Anna Giotas Sandquist, kommunledningskontoret, Oscar Nissfolk, Polisen 
 
Oscar rapporterar från arbetet med åtgärdsplanen. 
Samverkansöverenskommelsen (SÖK) behandlar VAD som ska uppnås medan 
åtgärdsplanen behandlar HUR vi ska nå de uppsatta målen och vem som är 
ansvarig.  
 
Anna informerar att åtgärdsplanen kommer att beslutas på tjänstepersonsnivå av 
koncernutvecklingsgruppen (KUG) för Tryggt och socialt hållbart Eskilstuna 
där både Polisen och berörda direktörer, förvaltningschefer och bolags-VD 
ingår. Åtgärdsplanen kommer att vara ett levande dokument som kompletteras 
löpande. I dagsläget är det 50-tal åtgärder. Anna går igenom exempel på åtgärder 
i de olika fokusområdena.   
 
Eftersom åtgärdsplanen inte ingår i beslutet i kommunfullmäktige av 
Samverkansöverenskommelsen, och ledamöterna därmed inte har möjlighet att 
göra yrkanden om innehållet, väljer trygghetsberedningen att bilägga inkomna 
synpunkter till trygghetsberedningens minnesanteckningar från idag. Utdrag ur 
minnesanteckningarna görs, vilka läggs i ärendet för 
samverkansöverenskommelsen KSKF 2023:357.  

 
Trygghetsberedningen kommer kontinuerligt att följa upp åtgärdsplanen och tar 
fram arbetssätt för det på sammanträde framöver. 

 

4. Fördjupning: Socialtjänstens förebyggande arbete utifrån ny lagstiftning 

med fokus på barn och unga  
Lena Söderqvist Määttä och Karolina Gilljam, socialförvaltningen 

 
Lena och Karolina informerar om verksamhetens organisation och innehåll samt 
redogör för målbilden för enhetens arbete. Nationellt ligger enhetens arbete i 
framkant. Lena och Karolina informerar vidare om arbetet framåt vad gäller 
fokusområden och utmaningar.  
 

5. Fördjupning: Unga i kriminalitet – utredning, stöd och insatser  
Åsa Berg, Maria Hammarstedt och Karin Andersson, socialförvaltningen 

 
Åsa, Maria och Karin informerar om organisationen och dess innehåll. Redogör 
för processen vid oro och/eller risk för kriminalitet, från bedömning till åtgärd. 
Dialog om socionomutbildningen och hur den skulle kunna förbättras med mer 
praktik för att ge eleverna bättre förutsättningar inför framtida arbete inom 
socialtjänsten. 
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Vi gör Eskilstuna - tillsammans 

6. Summering och avslutning 
Josefine Helleday, ordförande 
 
Ordförande tackar för bra information och dialog idag och avslutar mötet. 

 
 
 

  Nästa sammanträde är den 18 december kl. 14.00-17.00. 
 
 
  Vid minnesanteckningarna 
  Annika Linder 



Hej 
 
Här kommer Liberalernas synpunkter på åtgärdsplanen: 
 

1. Att hedersrelaterat våld och förtryck får en egen rad och inte skrivs ihop med våld i 
nära relation då det är två helt olika saker 

2. Att förkortningarna är konsekventa och inte benämns olika (se tex socialförvaltningen 
som ibland skrivs ut och ibland skrivs som SF) 

3. Att det finns ett förtydligande vad alla förkortningar står för 
4. Att det skrivs med att det ska finnas stöd och samtalsgrupper för alla som vill sluta 

utöva våld, oavsett kön och om man lever i samkönad relation. 
5. Att vi ska kartlägga hur utbrett det hedersrelaterade våldet och förtrycket är så vi vet 

att vi satsar rätt resurser och insatser.  
6. På rad 15 kan vi även lägga till det viktiga arbete som vår kommunala brandman gör 

(i samband med Åtgärd/aktivitet där det bland annat nämns att polis äter lunch på 
förskolor och skolor) 

7. Jag känner även att vi kan vara tydligare i HUR vi vill genomföra vissa av dessa 
”åtgärder/aktiviteter”  som ett förtydligande 

 
 
Med vänliga hälsning 
  
Camilla Cederlöf 
Gruppledare för Liberalerna i Eskilstuna 
  
e-post: camilla.cederlof@eskilstuna.se 
Tel:      016-710 45 19 
Mobil:  073-861 82 59 
  
Eskilstuna Kommun 
631 86 Eskilstuna 
Besöksadress: Stadshuset 
  
www.eskilstuna.liberalerna.se 
 

mailto:camilla.cederlof@eskilstuna.se
tel:016-710%2045%2019
tel:073-861%2082%2059
http://www.eskilstuna.liberalerna.se/


Hej! 
Här lämnar vi ett tilläggsförslag under fokusområde-  Trygga offentliga rummet: 
Stärka vuxennärvaro i våra utsatta områden i form av medborgarvärdar. 
 
Hälsningar 
Mohamed, Miljöpartiet 
 



 
 

Ärende: Åtgärdsplan kopplat till kommunens och Polisens 

samverkansöverenskommelse  

Trygghetsberedningen 2023-11-20 

 

 

Vänsterpartiets förslag på åtgärder under de olika fokusområdena i åtgärdsplanen 

 

Fokusområde- Stoppa skjutningar och grovt våld 

 

Sluta skjut – GVI ( Group Violence Intervention) projekt 

 

Metoden används i flera kommuner och syftet med arbetet är att minska det grova och dödliga 

våldet och öka tryggheten för medborgarna i kommunen. Vi måste få bort det 

grova dödliga våldet och skjutandet här och nu. Vi behöver ge barn och unga som idag 

befinner sig i kriminalitet men vill inget hellre än att lämna det en chans att kunna göra det. 

Därför vill i att kommunen tillsammans med polisen m.fl. införa strategin "Sluta skjut" som 

polisen och Malmö kommun arbetar med. Samtidigt vill vi fortsätta stödja 

avhopparverksamhet som är strukturerad och har resurser för att kunna hjälpa alla de som vill 

hoppa av.   

 

 

Glasgowmodellen som projekt i Eskilstuna 

 

Under en lång tid har olika satsningar gjorts för att jobba med att bryta den organiserade 

brottsligheten, minska återfall i brott och stoppa nyrekryteringen. Vissa saker kan ha gett 

effekt men fortfarande behövs enormt mycket mera göras för att stoppa våldsutvecklingen. 

Att använda sig av andra länders evidensbaserade metoder är därför viktigt. I staden Glasgow 

i Skottland var det dödliga våldet bland unga högt och antal mord och mordförsök var enormt 

höga. Polisen kom då fram till ett nytt arbetssätt som har fått namnet Glasgowmodellen. Det 

innebär att polisen tillsammans med sjukvården, kommunen och civilsamhället går igenom 

orsakernas orsaker till varför det dödliga våldet ser ut som det gör. Polisen har sedan 

huvudansvaret i arbetet där man jobbar mycket med kommunikation med de som befinner sig 

i organiserad brottslighet, intensivt, där man gör hembesök, erbjuder möjligheter till jobb och 

studier, till en möjlighet att komma ur brottsligheten. Man jobbar mycket med de mjuka 

värdena för att nå förändring. Deras metod har fått stor uppmärksamhet och från att Glasgow 

har varit den stad i Europa med högst andel mord så halverades det efter allt arbete de lagt ner 

på den modellen de själva arbetat fram. Ett studiebesök till Glasgow med representanter från 

Polisen i Sörmland tillsammans med Eskilstuna kommun och Region Sörmland kan inspirera. 

Vi vill att en liknande modell med inspiration från Glasgow genomförs som projekt i 

Eskilstuna med Polisen i Sörmland, Eskilstuna kommun och Region Sörmland.  

 

https://sverigesradio.se/artikel/framgangsrikt-polisarbete-mot-gangkriminalitet-i-glasgow 

 

 

 

https://sverigesradio.se/artikel/framgangsrikt-polisarbete-mot-gangkriminalitet-i-glasgow


 
 

Fokusområde – Stoppa nyrekryteringen av barn och unga i kriminalitet 

 

Återinför - Känn dig trygg förebygg                      

 

Varje år under många år genomförde polis, räddningstjänst, bussbolag, Svensk handel, Ung 

fritid och socialtjänsten ”Känn dig trygg förebygg”. Då fick alla elever i åk 7 komma till 

Munktellarenan för att träffa representanter från de olika aktörerna. De fick göra övningar och 

diskutera. Det var en samlad insats under några veckor som verksamheterna kunde avvara tid 

för varje år, som en del av ett viktigt förebyggande arbete. Det passade utmärkt in i skolans 

arbete, då elever i åk 7 läser ”Lag och rätt”. Det blev en naturlig mötesplats mellan de olika 

verksamheterna och skolan. Vi vill att det återinförs.  

 

Våga vittna – projekt                                      

 

Att få ungdomar att våga vittna eller tycka det är viktigt att vittna är ett stort problem och 

märks såväl i Eskilstuna som i övriga Sverige. Det finns idag en rädsla hos ungdomarna, en 

rädsla över att få någon form av hämndaktion mot sig om de vittnade. En del ungdomar 

känner sig så hotade att de inte ens vågar göra en polisanmälan. Samtidigt är många 

omedvetna att det är ett brott att tvinga någon till tystnad. Övergrepp i rättssak är för många 

ungdomar ett okänt fenomen. Detta sker samtidigt som ungdomsbrotten ökar och oron för att 

vistas på gatorna under kvällstid ökar. MVP ( Mentorer i våldsprevention) finns idag på 

många skolor och detta är ett bra och nödvändigt arbete som behöver kompletteras med ett 

utbrett ”Våga vittna”-projekt där fokus mer handlar om hur man agerar när ett brott har 

begåtts, hur man kan få stöd och hur man stödjer varandra, vilka rättigheter man har och vilka 

lagar som gäller. Båda delarna behövs och ska ses som komplement till varandra. Arbetet 

behöver även nå mellanstadieåldern. Vi vill att kommunen och polisen startar ett ”Våga 

vittna”-projekt tillsammans. 

 

 
2023-11-23 

 

Maria Chergui, Vänsterpartiet  
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Minnesanteckningar arvodeskommittén 2023-10-25 
 
Datum och tid: 2023-10-25 kl 13.30-15.45 
Plats:   Rekarnesalen, Stadshuset 
 
Närvarande:   Marianne Karlberg (S), ordförande 

 Per Lundqvist (M) 
Peter Laufer (SD) 
Arne Jonsson (C) 
Robert Forsman (MP) 
Sara Hallman Jecic, utvecklare KLK 
Sara Molander, administrativ direktör KLK 
Agnes Notehag, sekreterare SEF 
  

Ej närvarande:  Niklas Frykman (L) 
Kristina Gillberg (KD) 
Anette Stavehaug (V) 

 
 

1 Sammanträdets öppnande och godkännande av dagordning 
Ordföranden hälsar alla välkomna. Dagordningen godkänns. 
 

2 Föregående minnesanteckningar 
Godkänns och läggs till handlingarna. 

 

3 Förbättringsförslag gällande Politikerportalen 
På förra sammanträdet fick ledamöterna i arvodeskommittén i uppdrag att titta på 
politikerportalen med fokus på avsnittet om arvoden och ersättningar. Närvarande 
ledamöter framför idag synpunkter och förbättringsförslag: 

• Tvåfaktorsinloggningen till e-post och kalendrar upplevs som krånglig. Tydligare 
information önskas för det. Viktigt att informationen är anpassad även till 
fritidspolitiker. Exempelvis är krav på inloggning en gång/vercka hela året inte 
anpassat till ledighet/semesterperiod. 

• Delen gällande handbok till politiker är i dagsläget enbart inriktat på 
kommunfullmäktige. Behöver kompletteras med nämnder, bolag, beredningar, 
utskott och råd. 

• En idé framförs om att skapa en referensgrupp för politikerportalen bestående av 
fritidspolitiker, som ett komplement till den referensgrupp som finns idag som 
består av politiska sekreterare. Detta för att få fler perspektiv. 

 
Framförda synpunkter tas vidare till Serviceförvaltningen som administrerar 
politikerportalen. 
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4 Fortsatt arbete med förslaget på tillämpningsanvisningar till 
bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda (OPF-KL18) 

 
Arvodeskommittén har vid föregående möte gått igenom förslag till 
tillämpningsanvisningar till bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda. En version av anvisningarna har skickats ut inför dagens möte som 
markerar de delar av innehållet som återfinns i bestämmelser eller kommentarer till 
bestämmelserna och som inte lämnar utrymme för ändringar i anvisningarna.   
 
Sara Hallman Jecic redogör för förslaget i sin helhet. Närvarande ledamöter ställer 
frågor och lämnar synpunkter. 
 
Ett önskemål framförs om att avsnittet kring pensioner förtydligas med ett tillägg om 
att den förtroendevaldas pensionsgrundande inkomst inte är beroende av att 
avsättningen till pensionsbehållningen upphör i samband med att den förtroendevalda 
uppnår LAS-åldern enligt bestämmelserna. 
 
När det gäller aktiva omställningsinsatser behöver tillämpningsanvisningarna fastställa 
en kostnadsnivå. I övrigt är förslaget att förtroendevalda ska erbjudas 
omställningsinsatser på liknande sätt som för anställda i kommunen, genom att 
omställningsfonden anlitas för rådgivning och yrkesvägledning. Beslut om aktiv 
omställningsinsats för den förtroendevalda föreslås fattas av administrativ direktör. 

 

Arvodeskommittén resonerar kring avsnittet kring familjeskydd, som syftar till att de 
förtroendevalda har samma skydd som anställda inom kommunen vid dennes dödsfall. 
Familjeskyddet bör ses som en försäkringsliknande konstruktion och avser en fastställd 
förmån som vid dödsfall utbetalas till den förtroendevaldas efterlevande. Om den 
förtroendevalda har en samtidig anställning med rätt till annat motsvarande skydd ska 
rätten till familjeskydd bedömas av den lokala pensionsmyndigheten. 
 
Ärendet återkommer på nästa sammanträde. 

  

5 Revidering av bestämmelser om ersättning till förtroendevalda med 
anledning av ändrad uppgiftsfördelning inom 
samhällsbyggnadsområdet (KSKF 2023:299) 

 
Kommunfullmäktige har den 14 september 2023, § 148, beslutat om 
organisationsförändringar inom samhällsbyggnadsområdet. Beslutet innebär bland 
annat att uppgifter överförs från miljö- och räddningstjänstnämnden till 
stadsbyggnadsnämnden. Förändringarna träder i kraft den 1 januari 2024. 
Kommunfullmäktige beslutade även att ge arvodeskommittén i uppdrag att ta fram 
förslag på reviderade bestämmelser om ersättning till förtroendevalda i de två 
ombildade nämnderna. 
 
Ärendet om reviderade bestämmelser om ersättning till förtroendevalda avses 
behandlas på kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 2023. 
 
I och med att stadsbyggnadsnämnden och miljö- och räddningstjänstnämnden byter 
namn behöver redaktionella ändringar göras i kommunens bestämmelser om 
ersättning till förtroendevalda. Därutöver bereder arvodeskommittén frågan om en 
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eventuell ändring av månadsarvodena för nämnderna 
 
Arvodeskommitténs ordförande föreslår att arvodesnivån på de ombildade nämnderna 
samhällsbyggnadsnämnden och räddningstjänst- och tillståndsnämnden lämnas 
oförändrade under innevarande mandatperiod. 
 
Per Lundquist (M) Peter Laufer (SD), Arne Jonsson (C) och Robert Forsman (MP) 
instämmer i ordförandens förslag. 
 
Arvodeskommitténs förslag till beslut 
 
1 Reviderade bestämmelser om ersättning till förtroendevalda i Eskilstuna kommun 

antas och träder i kraft den 1 januari 2024. De ersätter då tidigare bestämmelser 
beslutade av kommunfullmäktige den 20-21 juni 2023, § 92. 

2 Nivån på arvodena för ordförande och vice ordförande i de ombildade nämnderna 
samhällsbyggnadsnämnden och räddningstjänst- och tillståndsnämnden lämnas 
oförändrade. 
 

6 Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde är den 11 december 2023 kl. 13.30-16.30. 

 

7 Övriga frågor 
Inga övriga frågor 

 

8.  Avslutning 
Ordförande tackar för bra information och dialog och avslutar dagens möte. 
 
 
 
Vid minnesanteckningarna 
Agnes Notehag 

 



 

Kommunstyrelsen 2023-10-11 KSKF 2023:46 1 (2) 

Minoritetsrådet   

   

   

   

 

 

Minnesanteckningar minoritetsrådet 
 
Datum: 2023-10-11 kl 16.30 – 18.00 
Plats:  Rekarnesalen, Stadshuset 
 
Närvarande: Nina Tuncer, ordförande (S)  
 Ulla Grip, vice ordförande (M) 
 Per-Olof Eriksson (L) 
 Alar Kuutman (V) 
 Leena Kumpula (C) 
 Tünde Simo (MP) 
                            Dina-Maria Jerrari, utvecklare KLK 
 Sarianna Kranz, kulturutvecklare KFF  
 Anna-Marie Giotas Sandquist, direktör social hållbarhet KLK 
 Annika Linder, sekreterare SEF 
 
Ej närvarande: Oscar Wiking (SD)  
 Paula Ehrlin (KD) 
  
  

1. Mötets öppnande och godkännande av dagordning  
Nina Tuncer 
Ordföranden hälsar alla välkomna och öppnar mötet. Dagordningen godkänns.  
 

2. Rådets funktion – instruktion för minoritetsrådet  
Dina-Maria Jerrari   
Kort genomgång idag av instruktionen, repetition från tidigare sammanträde. Rådets 
syfte och roll.  

 

3. Aktiviteter i verksamhetsplanen 2023 och planering inför 
2024 
Dina-Maria Jerrari 
Redogör för aktiviteterna som har genomförts eller ska genomföras 2023. Uppdatera 
kommunens information 

• Rutiner gällande stadsbidraget för finskt förvaltningsområde – här kommer 
rådet att bli mer delaktiga inför beslut om stadsbidrag. 

• Vidareutveckla samråden med de nationella minoriteterna.  

• Etablera kontakt med romska föreningar och grupper i kommunen - Alar 
tipsar om en person som tidigare gjort en behovsinventering för ett antal år 
sedan som kan vara bra att kontakta. 

• Verktygslåda för arbetet med nationella minoriteter. 

• Tydliggöra styrning och uppföljning – Synliggöra förvaltningarnas arbete. 
Går igenom planeringen inför 2024. 

• Förtydliga mål och riktlinjer.  

• Fortsätta arbetet med barn och ungas inflytande.  
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• Fördela stadsbidraget genom samråd – representativitet. 

• Ta fram en behovsinventering för att ta reda på vilka behov minoriteten 
romer i kommunen har inom olika områden 

• Säkerställa uppföljning. 
Rådet ser positivt på arbetet, planeringen, samarbetet, strukturen och planerade 
förändringar.  

 

4. Aktuellt i arbetet med Sverigefinnar 
Sarianna Kranz 
Genomgång om aktiviteter som är genomförda och planerade - film, teater, litteratur, 
musik, bildkonst samt kultur på äldrevården. Vill överbrygga klyftan mellan unga och 
äldre. De unga har svenskan som starkare språk medan de äldre ofta har tvärtom. 
Därför är många aktiviteter som genomförs på både finska och svenska för att få 
med både unga och gamla.  
 
Rådet funderar över vilka aktiviteter som skulle kunna vara intressant för respektive 
målgrupper. Fortsatt dialog om det är planerat till minoritetsrådets samrådsmöte med 
sverigefinska nätverket den 7/11  
 
Går genom utvecklingsområden.  

 

Fikapaus   
 

5. Statsbidraget – bakgrund och redovisning av bidrag för 
merkostnader   
Dina-Maria Jerrari och Sarianna Kranz 
Redogör för 2023 års stadsbidrag. Både verksamheter i kommunen, finska skolan 
samt föreningar kan söka bidrag. Går igenom villkoren för bidrag. Tolkningen av § 8 
i förordningen om nationella minoriteter och minoritetsspråk är svår att tolka. Just 
vad som är en merkostnad kan tolkas på olika sätt.  

 

6. Samrådsmöte 7 november – information  
Dina-Maria Jerrari 
Samrådsmötet för sverigefinska nätverket den 7 november kl. 18.30-20.00 i 
Ebelingrummet. Tema är barn och unga. På agendan är frågan om hur 
verksamheterna kan arbeta för att inkludera barn och unga. Dina-Maria och Sarianna 
tar fram underlag inför samrådet som skickas ut till rådet innan den 7 november.  
 

7. Övriga frågor 
Rådet tackar för bra information idag. Inga övriga frågor. 

 

8. Mötets avslutande  
Nina Tuncer, ordförande 

 
Ordförande tackar för bra information och dialog idag.  
  

Nästa rådsmöte 12 december kl 16:30 i Rekarnesalen.  
 

Vid minnesanteckningarna  
Annika Linder 
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